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KAUPPATORIN 
YLEISSUUNNITELMA 
Palautekyselyn tulokset
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Kysely oli avoinna 
kaupungin verkkosivuilla 

2.-15.3.2023.

Kyselyyn vastasi 
219 

kaupunkilaista.

Kaupunkisuunnittelu 
järjesti asukaskyselyn 

kauppatorin 
yleissuunnitelmasta.
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Mikä fiilis?

Kyselyn alussa esitettiin video 
yleissuunnitelmasta, jonka jälkeen 
kysyttiin mikä fiilis suunnitelmasta jäi. 

45 %

18 %

26 %

7 %
4 %
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Mistä pidit? Valitse suosikkisi! 
Valitse seuraavista vaihtoehdoista ne, jotka haluat 
ehdottomasti mukaan jatkosuunnitteluun ja 
toteutettavaksi. Voit valita useita.
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Mikä ei sytyttänyt?
Valitse seuraavista vaihtoehdoista ne, joita et halua 
missään nimessä mukaan jatkosuunnitteluun ja 
toteutettavaksi. Voit valita useita.
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Suunnittelun lähtökohdat ja 
tavoitteet
Kuinka arvioisit suunnitelman täyttävän 
seuraavat tavoitteet?
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Voit vielä halutessasi perustella vastauksiasi tai kertoa muita 
terveisiä jatkosuunnitteluun.

Avoimet vastaukset:
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Lisää hyvää arkkitehtuuria, 
jota voi tulla kauempaakin 

katsomaan.

Todella hieno suunnitelma. Toivottavasti 
kuitenkaan ei valita liian korkeaa kasvillisuutta 

peittämään Amarillon aurinkoterassin 
aurinkoisuutta, sillä tämä on ainut 

aurinkoterassi tällä hetkellä kokkolassa ja ainut 
paikka keskustassa jossa tällä hetkellä väki 

kesäisin viihtyy!

Suntin rantaa pitää kehittää niin, että siinä on 
yleisen oleskeluntilan vieressä myös 

mahdollisuus laaja-alaiseen 
nautiskeluterassiin, josta saa nauttia 

kesäpäivistä rauhassa ja isolla laadukkaalla 
terassilla. Kylmä ja kolkko pelkkä terassi ilman 
oheistoimintoja (myyntiä/musiikkiohjelmisto 
dubaduuripaikkaa) ei palvele lopulta ketään. 

Massiivisia esiintymislavoja ei tarvita, kun 
ovat kovin vähällä käytöllä. Pelkistetty katettu 

esiintymispaikka riittänee. Kaiken kaikkiaan 
torille pitää saada laadukkaita terasseja, 

nautiskelupöytiä ja istumapaikkoja, että voi 
viettää esim. pyöräilyn lomassa aikaa. Suntin
varren laiva ei ole hyvä, jollei ole talvilämmin 

ja aidosti myös sisäkahvila. Pelkkä 
ulkokuorimuotti ei palvele ketään. 

Valaistukseen pitää panostaa. Esim. 
mahdollisuus talvella valaista toriympäristön 

isojen rakennusten seinät eri valo- ja 
kuvateemoin eri ajankohtina ja esim. 

korostaen juhlapyhiä. Eli laadukkaat terassit ja 
istumapaikka-alueita riittävästi, mutta ei 

turhaan hajauttaen.

Suunnitelma on sekava ja täyteen ahdettu. 
Rantakadun puoleisesta Helmitorista mielummin

lasinen kahvilarakennus (kuten esim. 
Tampereella), pieni hyvä englantilaisvenemuseo 

(mallia esim. livrustkammaren Stockholm) ja 
siihen teemaan liittyvä leikkipaikka. Miksei 

torikojujen muotoa/henkeä voisi ottaa 
venevajoista yms.? Missä toiminnallisuus ja 

torimyyjien/yrittäjien mahdollisuudet? Jätteet 
keskeisesti? Mihin lumet talvella?

Erinomainen ja viihtyisä suunnitelma, toivottavasti 
toteutetaan kaikki eikä lähdetä säästämään. Tällä 

torilla Kokkolan imago nousisi ihan nextille levelille! 
Hienoa työtä! Etenkin purjelaiva ja jäärata sekä 

lasten leikkipaikka olivat upeita!

Mielipiteet:

Yleiset vastaukset

Nähtävillä oleva suunnitelma oli todella 
positiivinen yllätys! Toivottavasti siitä ei 

lähdetä karsimaan yksityiskohtia, sillä juuri 
ne tekivät suuren vaikutuksen. Wow-efekti 
valaistuksineen on mielestäni aivan huippu. 

Hienoa, että torilla on myös huomioitu 
tunnelmavalaistus. Sillä on todella iso 

merkitys viihtyvyyden kannalta! 

Hyvin otettu kaikki ikäluokat 
huomioon. Viimeinkin 
saataisiin Kokkolaankin 

jonkinlaista keskustaa jota voi 
esitellä ulkopaikka-

kuntalaisillekin.

Suunnitelma on aivan mahtava! 
Niin kaunis ja toimivan oloinen 

sekä erilaisia käyttäjiä 
huomioiva. Tulee heti vibat
"kaupunkilaisten yhteisestä 

olohuoneesta"!

Todella hyvä ja 
sopii hyvin 

tulevan 
hybridiareenan 

jatkoksi.

Loistavat suunnitelmat 
ja kokonaisfiilis on 

erinomainen! Hienoa 
työtä, en malta odottaa 

että pääsen 
vierailemaan uudella 
torilla ja nauttimaan 

uudistuvasta 
Kokkolasta!

Jos kuntavero pysyy 
ennallaan niin 

ehdottomasti jatkoon.

Aivan loistavia ideoita 
ja toteutustapoja 

olette saaneet aikaan. 
Lisäksi iso kiitos tästä 
upeasta tavastanne 
demonstroida tämä 

asia meille tavan 
tallaajille.
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Olisi kiva, jos pyöräilyreitti olisi suunniteltu jatkumaan 
kaupungintalon molemmilta puolilta. Mahtavaa olisi, jos 
Callen terassin jatkona olisi muitakin terasseja. Siihen ei 
varmaankaan voi kaupunki vaikuttaa, mutta olisihan se 

huikeeta, jos terasseja olisi Torikadulle saakka.

Olemassa olevat p-paikat vähenee ja 
rakennetaan olemattomille pyöräilijöille 

liikkumatilaa. Rantakatu joka "uudistettiin" 
josta poistettiin parkkipaikkoja ja 

rakennettiin naurettava pyörätie jota ei 
pyöräilijät edes käytä niin tällä samalla 

kaavalla pilataan loputkin Kokkolan 
keskustasta. Pitkänsillankadun uudet 

kivitekykset on jo nyt rikki talven jäljiltä, 
jalankululle jätetty polku jossa 

kompastutaan liikkeiden portaisiin, ja 
ajorata joka ei mahdollista kaksisuuntaista 
ajoa (EI ENEMPÄÄ YKSISUUNTAISUUTTA). 
Kuka ikinä kaupungilla suunnittelee näitä 
ei selvästi itse käy keskustassa vaan vain 

"fiilistelee" miten ihanaa onkaan kun 
Kokkola on joku Eurooppalainen sekasikiö. 
Kokkola on maakuntakeskus ja autoileva 

kaupunki eikä mikään Kööpenhamina. Tori 
muistuttaa myös havainnekuvissa 

enemmänkin pakolaisleiriä kuin mitään 
toria. Myyjät unohdetaan ja jotain telttoja 

ja lavoja tilalle. Kukka istutukset näytti 
kivalta.

Mielipiteet:

Pysäköinti ja 
liikennejärjestelyt

Itseäni huolettaa suunnitelmassa pari pientä asiaa. Nyt kun 
Kauppatorikadulta vähenee pysäköintitila ja Torikatua 

kavennetaan, olen huolestunut työhön kulkemisesta autolla 
Torikadun läpi. Erityisesti viikonloppuöisin on Torikatu ollut jo nyt 

kapoinen ja hankala ohittaa, kun Jolenen edustalla on takseja 
parkissa. Olettehan huomioineet myös siinä kohdalla Torikatua 

pysähtymismahdollisuuden?

Parkkipaikkoja autoille lähialueilla tulisi olla 
riittävästi. Ramppisilta on erittäin hyvä ja 

sopii kokonaisuuteen tosi hyvin. Jos tämän 
saatte tehtyä niin on yks hienoimmista 
toreista Suomessa ja kun urheilupuisto 

jatkuu ja valmistuu on kokonaisuus 
suntinraitti merelle asti huippua. Hyvä 

pyörillä ja jalan liikkua ja vetää varmasti 
ihmisiä keskustaan liikkumaan ja viettämään 
aikaa. Keidas keskellä kaupunkia. Talvet on 

haasteina kaikkialla ei ole niin monia 
mahdollisuuksia laittaa eri aktiviteetteja. 
Joku ruokakaupparakennus olisi hyvä olla 

torin laidassa.

Mielestäni alueen saavutettavuus on 
nyt jo hyvä, bussit kulkemaan hyvin 
ja niistä paremmin tiedottaminen 

helpottaisi huomattavasti.

Mitä vähemmän keskustassa on 
parkkipaikkoja ja ajamista 

rajoitetaan, sitä vähemmän ihmiset 
sinne viitsivät raahautua! Jokainen 

yksisuuntainen ja kävelykatu tappaa 
kivijalka myynnin. Keskusta on 

kuollut.
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Toivon, että iltatorin 
kirppismyyjille olisi 

myös 
tulevaisuudessa 

hyvin tilaa. 

Olisi toivonut että Kokkolasta tunnetut 
venevajaat olisi tuotu esim. 

myyntikojujen muodossa torille kun 
kerran suntin rannalla ollaan, ja 

ehdottomasti lisää tervatynnyreitä, 
kaiken kokoisia, voisihan niistä kehittää 

vaikka mitä. En ymmärrä miksi 
välttämättä halutaan laivaa kuivalle 

maalle???

Haluaisin, että jatkosuunnittelussa torikojuille 
määritettäisiin yhtenäinen tyyli. Mielellään ns. Oulun 
mallia. Lisäksi olisi hyvä, että muutama kojuista olisi 

isompia, jolloin sinne voisi tuoda ympärivuotisia 
palveluita. Nyt en näe syytä miksi menisin talvella 

tuonne.

Mielipiteet:

Torimyynti ja 
myyntikojut

Torimyynnin vakipaikat pitäisi keskittää 
ennemmin Torikadun ja Kauppatorin 

laidoille L-muotoon. Ne eivät saisi blokata 
Suntin suuntaan maisemaa, joka on ainoa 

maisema mitä viitsii katsoa.

Timin Aasian grillille ja Annen 
torikahvilalle täytyy varmistaa vakituinen 

myyntipaikka torilla.

Ihmiset haluavat istua kahviloissa suojassa 
ja katsella ympärilleen. Missä katokset?

Kyllä torilla pitää olla avoin tila.
Kiinteät rakennelmat keskellä aukiota 

tarkoittaa torin lopettamista.
Torin eli aukion pitäisi olla aukio. Ympärille 

voi kehitellä viihtyisyyttä lisääviä 
elementtejä.

Torin kohdalla suntin rannat voisi päivittää.

Ehdottomasti Rekomyynti yhdeksi illaksi 
viikosta urheiluhallin kentältä torille ja 

maksutta myyjille, jotka ovat pienyrittäjiä 
tai luomu ym viljelijöitä. Reko on suosittu 

ja on todella typerää seisottaa toria 
tyhjillään. Samoin kuin kansainväliset 

markkinat ehdottomasti Torikadulle, torille  
eikä bussiaseman parkkikselle, kuten 

viimeksi.

Toivoisin että torille tulisi kiinteitä myyntikojuja ja osa kojuista olisi 
lämpöeristettyjä vesi ja viemäri liittymillä olevia ympärivuotiseen 

käyttöön, joita yrittäjät voisi vuokrata helposti matalalla kynnyksellä 
ja edulliseen hintaan, ilman että se olisi kaupungille mikään bisnes. 

Kunhan saisi vaan torille hyvää pöhinää.

Vuokrattavaksi (lyhyilläkin 
sopimuksilla) 

ympärivuotiseen käyttöön 
"venevajoja" kahviloiksi, 

pop up -ravintoloiksi 
myymälöiksi jne. 
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Autot sijoitettu ainoaan 
paikkaan, minne aurinko paistaa 
koko päivän. Piknik paikat taas 
siellä, minne iltapäiväaurinko ei 
enää paista, haisevan ruskean 

Suntin rantaan.

Piknik-puutarha sinänsä kiva ajatus, 
pelkona, että "kalahallin" takana 

kalusteet saavat samaa vahingontekoa 
kuin kalahallin seinät - spraymaalilla 

töhrimistä ja kenties rikkomista. 

Mielipiteet:

Kalahallin piknik-puutarha, 
oleskelu ja viihtyisyys

Niin upea suunnitelma! Aivan mahtavaa 
että kaupunginsalmi otettu hienosti 

mukaan suunnitelmaan! Jos jotain voisi 
toivoa, niin kasveja/puita vielä lisää! :)

Torialue on talviaikaan hiljainen 
johtuen ilmastosta, mutta 

keväästä syksyyn torialueella on 
enemmän elämää.

Valaistus, puut ja pensaat 
tuovat viihtyisyyttä ja 

tunnelmallisuutta torille, 
erityisesti syksyllä, kun illat 

pimenevät, valaistus luo 
tunnelmaa.

Puiden ja istutusten määrä 
näyttää todella hyvältä 

suunnitelmissa! Näyttää 
varmasti kesällä hyvältä, 
mutta onhan istutuksissa 
huomioitu myös miltä ne 
näyttävät talvella? Puita 
tori tarvitseekin, vaikka 

vähän erästä isoa terassia 
vähän varjostaisikin.

Piknik-alue on hyvä 
ajatus. Toivottavasti 

se toteutuu ja 
riittävän isona!
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Laivan pitäisi olla oikea ja vedessä 
(mallia Turusta). Suntia voi myös 

tarvittaessa leventää torin kohdalta ja 
vastaavasti pienentää parkkipaikkaa.

Laiva on niin 
nähty, eikä edes 

oikea…

Mielestäni tervasatama on erinomainen, 
sille laajemmin tilaa ja mahdollisuudet 

useammalla yrittäjälle / terassille toimia.

Satama laivoineen ja 
oleskelualueineen 

ehdottomasti jatkoon.

Terassilaiva on kiva, mutta siinä 
yhteydessä ei ole yrittäjälle/toimijalle 

tiloja?

Suntin rannan osuuden suunnittelussa 
pitäisi säästää vanhat puut ja 

nurmikko, ainakin suurimmalta osin. 
Uuden kasvillisuuden ja puiden 

kasvaminen kestää aivan liian kauan ja 
noin valtava puurakennelma vie 

vihreyttä ja eloa siltä puolelta, joka 
viihtyisin osa tälläkin hetkellä. Onko 

terassin välttämätöntä olla niin 
massiivinen? Voisiko puuterassi olla 

vain Suntin päällä niin, että nurmikko 
säästyisi ja nurmikollakin voi istua? Itse 

jopa lisäisin nurmikkoalueita. Kesän 
parhaat tuoksut tulevat 

kasvillisuudesta, ei tervasta :(

Mielipiteet:

Tervasatama –oleskelulaituri
Miksi ihmeessä laiva otetaan suunnitelmaan mukaan. Tori on 

liian pieni ja laiva kuivalla maalla on jotenkin niin huvittava näky. 
Mitä sillä haetaan. Toivottavasti löytyy jokin persoonallisempi 
ratkaisu. Mieluummin väljää kun liian paljon kaikkea. Tori on 

pääasia. Toivottavasti Suntti saadaan veneliikenteelle käyttöön. 
Näin voidaan kuljettaa ihmisiä keskustasta kesäisin 

Meripuistoon, Tankariin yms.

Mieluummin 
toimiva laiva 

kahvilana eikä 
vain kulissi.

Lisää paikkoja ravintoloitsijoille Suntin varteen. 
Mielellään näkisi myös enemmän laivoja Suntissa tai 

sen rannalla. Lisäksi talvella käytettävä lämmin tai 
vähintään katettu kauppakuja / basaari pienille 

putiikeille.
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Mielipiteet:

Tervaskanto -huoltorakennus, 
wc-tilat

Torilta pitäisi löytyä aina auki olevat 
wc-tilat ja lastenhoitohuone.

Turhaa wc+huoltotilojen korostamista 
hienolla katoksella, käyttäisin katoksen 

mieluummin johonkin muuhun kohtaan.

Kunnon siistit, ILMAISET saniteettitilat, torillehan on 
tultu viihtymään, syömään ja olemaan, puuttuviin 

saniteettitiloihin tämä ei saisi kaatua. Hieno 
suunnitelma on.

Toivottavasti suunnitelmissa on 
kaikinpuolin huomioitu eri-ikäiset ja 

liikuntarajoitteiset. Ja että vessat 
toimisivat eivätkä sitten haisisi. Huoltorakennuksen katos 

korostaa wc-tiloja? 
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Tekojäärata on huippu ja sitä 
todella täällä tarvitaan!! Myös 

venelaituri ihan mahtava!

Talvikäytöstä pohdintaa. Tekojäärata talvella ei 
taida houkutella. Ehkä silloin saisi oikeaa jäätä? 

Jääveistokset hyvä idea. Talvella lämpö on 
ongelma oleskelun kannalta, tuulensuoja auttaisi, 
ja ehkä kalahalliin saisi ympärivuotisen perheille 

suunnatun kahvilan?
Muutama itseä mietityttävä asia 

Torilla tulee olla suihkulähde. Sen 
ääreen istahdetaan ja kuunnellaan 
veden liplatusta ja loisketta, se jo 

osaltaan lisää merellisyyttä.
Voitaisiinko jäähelmi hyödyntää 

kesällä suihkulähteenä? 
En usko että heinäkuussa 

haluttaisiin luistella pitkän talven 
jälkeen. Vesi myös estäisi jään 

sotkemista tägeillä.

Luistelurata talvella on kiva lisä, mutta 
pitäisi olla kesäksi muutettavissa joksikin 

muuksi vuodenaikaan paremmin 
liittyväksi aktiviteetiksi.

Jääluistelurata on mielestäni hieman 
hölmö idea torin läheisyyteen, talvisin 
esimerkiksi uudella tapahtumapuiston

alueella (urheilutalon takana) on valtavasti 
tilaa järjestää suuri luistelukenttä talvisin, 
ja on silti kaupungin läheisyydessä. Kesällä 

suurempi osa ihmisistä haluaa 
nimenomaan harrastaa kesäurheilulajeja, 

sekä esimerkiksi luisteluradan tilalle 
uudistettu suihkulähde olisi tosi hieno, 

siellä ihmiset uivatkin viime 
maailmanmestaruuskisojen aikaan.

Suunnitelma näyttää suurimmaksi osin todella 
hyvältä ja viihtyisällä! Vaikka tykkään luistella ja 
pelaan jääkiekkoa, luistelualue on ainoa mikä 

suunnitelmassa ei sytytä. Tuntuu sijaintina 
oudolta mennä torille luistelemaan ja luistelualue 

vie turhan paljon tilaa torilta ollessaan samalla 
itse luisteluun todella ahdas tila.

Ympärivuotinen 
tekojäärata torille, 
mitään niin typerää 

ei voi keksiä 
missään muualla 
kuin Kokkolassa. 

Ympärivuotisesta tekojäästä en ole varma. 
Toisaalta tosi wau, mutta alue niin pieni, että 

onko sille kuitenkaan käyttöä ja monta 
ihmistä ei siihen mahdu kerralla. Entä isompi 

leikkipaikka tekojään tilalle? Olisi 
pienemmillekin lapsille jotain. Ja 
ehdottomasti aidattu leikkialue! 

Mielipiteet:

Jäähelmi, ympärivuotinen 
tekojäärata

Jäärata 
naurettava.

Ympärivuotinen jääkenttä on 
ehkä kuitenkin vähän turha. 
Kesällä Kokkola tarjoaa niin 

paljon muutakin.

Jäärata on hyvä idea 
kuhan se toteutetaan 

järkevässä mittakaavassa 
että sinne oikeasti 
mahtuu useampi 

ihminen luistelemaan.
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Mielestäni ainoa heikko kohta oli lava. Pyytäisin 
mahdollisilta lavan käyttäjiltä mielipidettä. Koen 

itse, että nykyinen Purje lava Kokkolassa on hieman 
haasteellinen ja mieluummin ottaisin neliön 

mallisen missä yksi seinä on selkeästi "kiinni". 
Lavalla olisi varmasti käyttöä kyllä alueella, eli lavaa 
tarvitaan, mutta tässä kritisoin vain sen "muotoa" 

onko käytännöllinen ja niin kun on keskellä kaikkea.

Purjelavan toisinto ei 
oikein inspiroi, 

voitaisiinko miettiä 
jotain muuta 
ulkomuotoa? 

Huomioittehan, että esiintymislavassa 
pitäisi olla ainakin takaseinä musiikkia 

esim. kuoroja varten. Purje ei toimi sen 
vuoksi. Kysyttehän musiikin alan 

ammattilaisilta asiasta.

Esiintymislava tulee olla sellainen että 
siellä voi oikeasti esiintyä ja sinne 

sopii sekä tekniikka että infra.

Mielestäni tuo avoin "purje-lava" on huono idea. 
Ensiksi se on turvaton esiintyjille koska sinne pääsee 

yleisö joka suunnalta. En myöskään usko että joka 
iltatorille kukaan on pystyttämässä tuulensuojaseiniä 

jos joku siellä esiintyy. Myös esiintyjien on joka 
tapauksessa mahdotonta esiintyä neljään suuntaan 
joten miten sijoitetaan yleisö? Mielestäni tästä olisi 

ehdottomasti keskusteltava niiden kanssa jotka 
oletettavasti käyttävät. 

Useasti torin lavalla soittaneena 
ihmettelen uuden lavan sijoittamista 

muuhun torin sisältöön nähden. 
Onko lavan edustalla tilaa isommalle 
yleisölle? Purjelavasta on kokemusta 
kaupungin keskustassa. Toivottavasti 
tämä purje tulee Chydenian lavaan 
verrattuna hieman korkeammalle, 

jotta soittajat mahtuvat kävelemään 
lavan alla. Myöskin, lavan pohjan 

tulee olla tasainen

Mielipiteet:

Valaistu esiintymislava 
ja screen

Ehkä esiintymislava voisiko olla katos sateelta 
suoja sillä säät kyllä voi heitellä sateesta 
mihin vaan olomuotoon. Esim. Joensuun 

torin lava oli monikäyttöinen kun tuli käytyä. 
Muuten se tori oli kans yhtä tasakenttää 

mutta joku katoksellinen lava johon tulee 
piuhat sähköt musalle.

Miksi esiintymislava on 
auki moneen suuntaan 
kun katselusuunta on 

selkeästi kuitenkin torille 
eikä jääradalle tms.?
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Pienten lasten perheet otettu suunnitelmissa huonosti 
huomioon kun leikkipaikkakin suunniteltu vain yli 6 

vuotiaille lapsille. Leikkipaikassa pitäisi ehdottomasti olla 
mukana myös pienemmille lapsille suunnittelu osa. Oman 

kokemuksen mukaan tori kaipaisi juuri koko perheelle 
tekemistä. Tällä hetkellä kesällä jäätelölle tulee mentyä 
ennemmin Halpahallin viereiseen puistoon kuin torille 

koska pienille torilla ei oo mitään leikkipaikkaa. Uskoisin 
että toiveissa ollut juuri pienille sekä isoille suunniteltu 

leikkikokonaisuus. On hyvä että isotkin (koululaiset 
huomioitu mutta lisäisin suunnitelmaan edes jonkinlaisen 

huomioon juuri alle kouluikäisille. Esim. Liukumäki tai 
keinut. Isommille on kutenkin suunnitelmassa kivoja 

huomioita kuten luistelurata, jääveistos alueet.

Toivoisin, että lasten 
leikkialueeseen ja 

viihtyvyyteen 
panostettaisiin vielä 

enemmän. Lisää 
leikkipuistovälineistöä

tai muuta puuhaa.

Korkea puumajamainen leikkipaikka 
näyttää upealta. Puut ympärillä 

tehostavat puumaja-fiilistä. Torille on jo 
pitkään kaivattu lapsille leikkipaikkaa 

samalla kun aikuiset tekevät 
toriostoksia.

Leikkipaikka 6+ tehty. Joten 
0-5 vuotiaat jääneet nyt 

huomioimatta. 
Ehdottomasti sen ikäisille 

täytyy olla myös tekemistä, 
pieni liukumäki ja pari 

keinua(vauva/lauta) lisäksi. 

Leikkipaikka lapsille voisi olla 
monipuolisempi, kuten esimerkiksi 

Tuurin kyläkaupan pihalla oleva Muumi-
puisto tai Tampereella 

Pikkukakkosenpuisto. Noista puistoista 
voisi ottaa oppia. Niissä on huomioitu 

sekä pienet että isot lapset ja aita 
ympärillä, niin vanhempikin voi hetken 

huokaista ja seurata lasten leikkiä 
penkiltä sen sijaan, että pitää seistä koko 

ajan lapsen vieressä.

Pienet lapset on 
unohdettu 

suunnitelmissa 
kokonaan.

Mielipiteet:

Leikkipaikka

Pienet lapset 
(alle 6v) on 

jätetty 
huomioimatta.

Toivon että pienemmät 
lapset huomioidaan myös 
leikkipaikka suunnittelussa 

että toteutuu jotain 
kaikenikäsille.

Tråkigt om lekplatsen endast 
är avsedd för barn över sex år. 

Även mindre barn borde 
beaktas. Karleby är dålig på att 

bygga nya lekplatser som 
skulle vara trevligt utformade 

och inkludera alla. Nu har 
staden en möjlighet att 

planera en fin lekpark för barn 
i alla åldrar för att göra 

stadskärnan mera attraktiv för 
barnfamiljer. Ta er chans att 

inkludera alla!

Pienemmille toivoisi 
leikkipuistosuunnitelmaan
jotakin. Edes liukumäki ja 

vauvakeinu. Monissa 
perheissä eri ikäisiä lapsia, 
niin olisi kiva että pienelle 

olisi myös jotain.

Jos siihen 
leikkipuistoon lisää 

keinun josta toinen on 
taaperoille ja toinen 

korikeinu on 
mielestäni puistossa 
tekemistä jokaiselle! 

Leikki paikan toivoisi sopivan 
taaperosta koululaiseen niin 
että kaikille perheen lapsille 

löytyy samasta paikasta 
tekemistä. Pienille voisi riittää 
ihan taapero liukumäki tämän 

suunnitelman lisäksi.
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Ramppisillan viereinen istumaportaikko on 
hieman erillään, ja on riski, että se muuttuu 

turvattomaksi nuorison hengailupaikaksi. 
Tämä saattaisi kaivata lisähuomiota. Saisiko 
siihen lähistölle, esim yläjuoksulle päin vielä 
jotain lisää houkutustekijää tai elävöitystä? 

Tasapainoittaisi hieman.

Toivottavasti myös elämys-ja pikniktoiminta 
ei lipsu torilta kovin kauas Suntin varrelle, sillä 
rauhallisten piknikkien sijaan luvassa voi olla 
tuloksena juopunutta pussikalja illanviettoa 

ympäri Suntin. On hyvä huomioida, että 
tälläkin puolella kaupunkia myös asutaan ja 
tehdään vuorotöitä, eikä vaan vietetä helan 

går iloista vappua yötä päivää. Eli 
suunnitelmat ok, kunhan melu ja muut häiriöt 
ei alueella lisäänny vieläpä ympärivuotisesti.

Silta on turha ja peittää 
Jolenen terassin. Uudistakaa 

portaat ja modernoikaa suntin 
reunustaa = paree.

Mielipiteet:

Suntin ramppisilta
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Valaistu jäätaide on ajatuksena 
kiehtova, mutta toimiiko käytännössä? 

Kehnot talvet ja etenkin ilkivalta 
pitävät huolen etteivät veistokset säily 

kauaa ihailtavina. Taiteen 
esiintuominen on tottakai tärkeää, 

pystyisikö tähän löytää ratkaisua esim
veistoksesta jota kaupunkilaiset 

voisivat muuttaa lisäämällä lunta 
siihen ja mikäli lunta ei ole se näyttäisi 
edelleen hyvältä? Vuorovaikutteista ja 

kollektiivista taidetta!

Talvella valaistu jäätaide, olisiko kauan 
iloa, jos on tällaisia on/off-talvikelejä??

Mielipiteet:

Oleskeluhelmi, jäätaide
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Kaupunkisuunnittelu
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